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1999 vasario 11.  
LIETUVOS RESPUBLIKOS SEIMO NUTARIMAS DĖL VALSTYBĖS SOSTINĖJE 

ESANČIOS LUKIŠKIŲ AIKŠTĖS FUNKCIJŲ Nr. VIII-1070 

 
2007  
vasario 5, Romualdas Ozolas, Kauno forumas, Lukiškių aikštėje laisvės 

obeliskas. 

 
2014  

02 13, A.Ažubalis Lukiškių aikštė  Valstybei A. Ažubalis siūlo Lukiškių aikštės kontrolę 

perimti valstybei 

 
2015  

Kovo 16. Lina Panavaitė, Saulius Motieka LUKIŠKIŲ AIKŠTĖS VILNIUJE 

URBANISTINĖS PLĖTROS EVOLIUCIJA, Pasekmės ir siūlymai Acta Academiae 

Artium Vilnensis / 76  2015 

  

liepos 26. 33 visuomeninės organizacijos dėl Lukiškių aikštės. 

 
2016 
Vasario 2. Audrys Karalius „Komunalininkų balius...“ 

Balandžio 4. Regimantas Pilkauskas. „Menas ir konfidenciali informacija – Lukiškių 

aikštė seka Vijūnėlės dvaro pavyzdžiu“ Tiesos.lt siūlo 

Lapkričio 10. DELFI, BNS, Šimašius, R. Vaitkus. „Lukiškių aikštei jau prašoma per 3,8 

mln. eurų: projektas bus artimas G. Čaikausko vizijai.“ 

     

Lapkričio 10. Viliaus Kavaliausko pirmoji DEKLARACIJA, kad sukurtas Šimtmečio 

Vyčio statybos labdaros ir paramos fondas kaupia lėšas aikštėje (ant kolonos?) pastatyti 

UAB Metalo formos suvenyrinį Vytį sukurtą autorių kolektyvo. 

 

Lapkričio 11. INFES 

 

 Lapkričio 11. VD Akademija. Mano pokalbis su architektūros katedros vedėju, 

Architektų sąjungos pirmininku Mariui Šaliamoru. Pokalbyje apie Lukiškių aikštės 

pertvarkos problemas mudviejų nuomonės sutapo. Bet tik tiek. Pasiūliau bandyti įtakoti 

kartu. Atsakymas „ne“. 

 

Lapkričio 12.Aušra Jasiukevičiūtė 7 meno dienos „ Ar gali sugyventi sena ir nauja“ 

http://www.tiesos.lt/index.php/tinklarastis/autorius/39


 

Lapkričio 13. Aušra Jasiukevičiūtė 7 meno dienos „Ars Tonga, Vita brevės est“ 

 

Lapkričio 14. Išsiunčiau Prezidentės vyr. Patarėjai Rūtai Kačkutei savo Lukiškių aikštės 

problemų matymą. 

 

Lapkričio 16. „Sprendinius derinant“. Įgalioti Suvažiavimo pirmininkai: Dim. mjr. 

Vytautas Balsys Dim. vyr. ltn. Zigmas Tamakauskas 

 

Lapkričio 17. LHK posėdyje apibūdinau susidariusią padėtį ir pristačiau savo mintis. Su 

pastabomis jos buvo pritarta. 

 

Lapkričio 19. PASKELBTAS Vyčio skulptūros Lukišlių aikštėje konkursas. 

 

Lapkričio 22. Pasikeista nuomonėmis su LDS pirmininke Edita Utariene. 

 

Lapkričio 22. Po susitikimo buvau pakviestas į LDS salėę kur vyko Vilniaus skulptorių 

sekcijos susitikimas su Vyčio pastatymo komiteto steigėju Viliumi Kavaliausku, prof. 

Arch. Leonardu Vaičiu ir Arcitektų sąjungos  pirmininku Mariumi Šaliamoru ir 

realizuojamo projekto autoriumi Gintaru Čaikausku. Susitikime dalyvavo LDS 

pirmininkė Edita Utarienė ir Vilniaus skulptorių sekcijos pirmininkė Aušra 

Jasiukevičiūtė. Užsitęsusiame projekto pristatyme, kad nutraukti miglos skleidimą iš kelis 

kartus pakartojau, kad projektas beprasmis ir blogas ir kalbėti apie skulptūros konkursą 

nėra prasmės. 

 

Lapkričio 15. El paštu gavau du laiškus kviečiančius į Vyčio komiteto ir fondo Lukiškių 

aikštės projekto pristatymą 17.00 MAŽVYDO BIBLIOTEKOJE.  Po to sekė fondo ir 

komiteto steigėjo Viliaus Kavaliausko telefono skambutis, kuriame asmeniškai buvau 

kviečiamas dalyvauti. Prisimindamas aštrų bendravimą LDS lapkričio 12 dieną pažadėjau 

su sąlyga, jei bus leista išsakyti savo abejones. Sutikimą gavau. Nuėjau. Salėje buvo apie 

70 žmonių. Tarpe jų plačiau žinomų ir garbių, 10 skulptorių. Architektas Vaitys 

pristatydamas projektą užtruko 1 valandą ir 45 minutes ir baigti nesiruošė. Pristatyme 

vyravo patriotinės frazės, kurių idėjinio sprendimo projekte nesimatė. Plastiniai projekto 

sprendimai stokojo profesionalios logikos. Supratęs vykstantį žaidimą priminiau man 

duotą pažadą, kad išsakyčiau kritines pastabas. Prieštaraujant pirmininkaujančiam 

pradėjau skaityti savo teiginius ir kritines pastabas. Kilus triukšmui, panašu 

organizuotam, supratau, kad esu komiteto aktyvistų nušvilptas. 

 

Lapkričio 26. Kasparo Genzbigelio ir Jono Zolubo e. paštu paskleistas ŠMEIŠTAS apie 

mano tėvą Stasį Každailį. 

 

Lapkričio 26. LIETUVOS RYTAS. Redaktorė Rūta Mikšionienė pagal mano ir LDS 

pirmininkės Editos Utarienės teiginius publikavo bendrą, pokalbio formos straipsnį  

„Į Luikškių aikštę veržiasi mongolų ristūnas“ 

 

Lapkričio 26. Pokalbis su Vyčio pastatymo komiteto nariu majoru Antanu Buroku. 

 



Lapkričio 30. Prezidentės vyr. Patarėja Rūta Kačkutės atsakymas į mano kreipimasį: 

informuoti visuomenę ir įtraukti suinteresuotų organizacijų atstovus. 

 

Gruodžio 1. LHK posėdyje svarstomas ir redaguojamas kreipimasis į Valstybės 

Prezidentę. 

 

Gruodžio 2. Mano straipsnis „Piliečiams, valstybės vyrams dėl Lukiškių aikštės“ 

 

Gruodžio 5. DELFI. Publikuotas pilnas mano straipsnis skirtas aikštės problemoms su 

vaizdine medžiaga. 

 

Gruodžio 9. MARIJOS RADIJAS. Studijos koordinatoriaus Liutauro Serapino kvietimu, 

kartu Aušra Jasiukevičiūte įrašomas pokalbis skirtas aikštės problemoms. 

 

Gruodžio 11 (?) LIETUVOS SĄJŪDIS. Mano straipsnis „Ar Lukiškių aikštė taps 

Valstybės aikšte?“ 

 

Gruodžio 12. Pasikeista nuomonėmis dėl aikštės su žurnalistu Vytautu Rubavičiumi. 

 

Gruodžio 13. Vyčio komiteto pirmininkui brigados generolui pageidaujant aptarėme 

aikštė temą mano studijoje. Pagrindinis generolo teiginys: Taip, ar kitaip, svarbu, kad 

gerai“. 

 

Gruodžio 14. PREZIDENTŪRA. Vyr. Patarėja Rūta Kačkutė į mano laišką (XI.14). 

Jame: tema svarbi ir išsamiai apsvarstyta. Reikia šią idėją skleisti ir svarstyti su kitais 

specialistais. 

 

 

2017 

 

Sausio 13 LIETUVOS ŽINIOS. Publikuotas mano straipsnis „Ar Lukiškių aikštė taps 

Valstybės aikšte?“ 

 

Sausio 13 KELIAI IR TILTAI. Publikuotas mano straipsnis „Ar Lukiškių aikštė taps 

Valstybės aikšte?“ 

 

Sausio 17. Gavęs atsakymą į mano laišką (2016 11 30) dėl aikštės buvau priimtas 

Prezidentės vyr. Patarėjos Rūtos Kačkutės. Pokalbyje paaiškėjo. Kad Prezidentė 

susipažino, bet tuo turėtų užsiimti LR Seimo Lituanistikos tradicijų ir paveldo 

įprasminimo komisija. 

 

Sausio 18. Išsiuntęs 1999 metų Seimo nutarimo kopiją  ir LHK nuostatą šiuo klausimu ir 

svarbesnių įvykių susijusių su aikšte konspektu, kreipiausi į LR Seimo minėtos komisijos 

Pirmininkę Ireną Degutienę 

 

Sausio 20. Per Tautodailės parodos atidarymą Nacionaliniame muziejuje kalbėjausi 

aikštės tema su LR Seimo pirmininko pirmąja pavaduotoja Rima Baškiene. 

 



Sausio 20. Viktoras Valančius, Literatūra ir menas, „Kvailių kalnas“. 

 

Sausio 20. LHK atsakymas į mano užklausimą: „tai LHK kompetencija... susipažinę su 

projektais...galėtume pateikti savo nuomonę“. 

 

Sausio 25. VORUTA, Bronius Leonavičius, „Lietuviai kolonizuojasi savo noru“. 

 

Vasario 1. Lietuvos žinios. „LUKIŠKIŲ AIKŠTĖ-GAL JAI DAR NESUBRENDOME“ 

išsami aikštės situacijos analizė su iliustracijomis. 

 

Vasario 5. Literatūra ir menas Nr. 7, „Vyčio pastatymo konkursas Nr. ...“ Įspūdžiai  

vasario pirmąją apsilankius konkursinių projektų pristatymo ekspozicijoje.  

 Išsiunčiau: Skulptūros sekcijos pirmininkei, LDS pirmininkei, Literatūros ir meno 

redakcijai, Vilniaus merui, LR Seimo pirmininko pirmajai pavaduotojai Rimai Baškienei. 

 

 

Vasario 19 Išsami aikštės problemų analizė su iliustracijomis ir dokumentų kopijomis 

„LUKIŠKIŲ AIKŠTĖ-VALSTYBĖS AIKŠTĖ“ 

 

Kovo 7. Mano kreipimasis. Dėl Lukiškių aikštės Vilniuje. LR Seimo Kultūros kt. Pirm. 

Ramūnui Karbauskiui, LR Seimo Švietimo ir mokslo komiteto pirmininkui prof. 

Eugenijui Jovaišai, Lituanistikos ir paveldo įprasminimo kom. pirm. Irenai Degutienei. 

Vilniaus miesto savivaldybei. 

 

 

 

Vasario 23. Parašiau komentarą į „50 meno mokslų, profesorių ir kitų DEKLARACIJĄ“. 

 

Kovo 15. LHK ir aš gavome Kultūros viceministrės Gintautės Žemaitytės užklausimą dėl 

Arūno Sakalausko skulptūros, kaip Valstybės herbo simbolio tinkamumo. 

 

Kovo 17. Paruošiau LHK atsakymo projektą viceministrei. Po to kalbėjau telefonu su 

LHK e. p. p. V. Aleksiejūnu apie susidariusią klampią situaciją ir galimus sprendimus. 

 

Kovo 20. Telefonu kalbėjau su K.M. viceministre Gintaute Žemaityte. Ji laukia LHK 

atsakymo. 

 

Kovo 20. LHK posėdyje išsakiau savo nuomonę dėl paruošto atsakymo Žemaitytei. Jis 

aptakus ir neveiksmingas. 

 

Kovo 29. Telefonu Kalbėjau su ministro patarėja prof. Janina Krušinskaite. Ji nusivylusi 

aptakiais LHK teiginiais dėl Arūno Sakalausko skulptūros tinkamumo. Laukiama 

Vyriausybės komisijos Lukiškių aikštės problemoms spręsti sudarymo. Ji pritaria mano 

teiginiams, bet tuo pačiu teigia, kad aikštės asimetrija galima nes tokia jau padaryta 

paminklui partizanams...? Paprašiau viešumo ir galimybės dalyvauti, jei dar yra galimybė 

ką nors keisti. 

 



Balandžio 12. L Rytas. MINDAUGAS PAKALNIS (miesto plėtros departamento d.). 

„Kaip architektas galiupasakyti, kad kol kas yra tik pirminės užuomazgos to, kas galėtų 

būti paminklu“. 

 

Gegužės 2. LR Seimo rezoliucija raginananti statyti Arūno Sakalausko „Laisvės karį“ 

Tačiau iš pokalbių su kolegomis supratau laukiama „Kūrybinių dirbtuvių“. 

 

Gegužės 7. „Kūrybinių dirbtuvių“ skelbimas: 

 http://lrkm.lrv.lt/lt/skelbimai/kvietimas-dalyvauti-kurybinese-dirbtuvese-kovotoju-uz-

lietuvos-laisve-atminimo-iamzinimo-memorialo-luikiskiu-aiksteje-vilniuje-idejoms-

pletoti 

 

Ekspertų komisijoje Arch. Mindaugas Pakalnis. 

 

Gegužės 12. Lietuvos ryto svetainė. Mano naujas straipsnis „Lukiškių aikštė. Nauja 

situacija. Perspektyvos“  

 

Straipsnį išsiunčiau: Vilniaus savivaldybė, Lietuvos rytas, Delfi, Lietuvos žinios, LDS, 

Gintautė Žemaitytė, Ramūnas Gerbutavičius, Aušra Jasiukevičiūtė, Jovita Cibulskytė 

Vilniaus savivaldybė, Nomeda Poderienė LRV, Karininkų ramovė. Antanas Burokas ją 

persiuntė dar 70 asmenų.  

 

Gegužės 17. 50 meno mokslų daktarių KREIPIMASIS 

 

Gegužės 17. Išsiunčiau Vilniaus merui laišką su straipsniu apie naują situaciją. 

 

Gegužės 23. Ričardui Krištapavičiui. ...tolesnis bendravimas 

 

Gegužės 26. Gavau atsakymą iš Rūtos Matonienės (Vilniaus savivaldybė) apie tai, kad 

Ministro pirmininko potvarkiu Nr. 68 sudaryta darbo grupė Lukiškių aikštės sutvarkymo 

klausimams koordinuoti. Vadovauti pavesta vyr kanclerio pavaduotojui Alminui Mčiuliui 

(transporto ekonomistas). 

 

!!!Gegužės 11. LRYTAS.LT/kultūra/meno pulsas/polemika  Mano straipsnis 

„LAISVĖS KARYS TIKTŲ KAUNO SANTAKAI, BET NE LUKIŠKIŲ AIKŠTEI“ 

Išsiųstas „Literatūrai ir menui“, LRV Unė Kaunaitei, LRKM Gintautei Žemaitytei, LDS, 

Aušrai Jasiukevičiūtei, Ričardui Krištapavičiui, Algiui Višniūnui. 

 

Birželio 4. Rašiau Vilniaus merui dėl Arūno Sakalausko skulptūros.  

 

Iki birželio 7.  Šis mano straipsnis ir LRKM kvietimas su mano komentarais išsiųstas 

Antanui Burokui, kuris  visa tai paskleidė tarpe patriotinių organizacijų. 

 

Birželio 10. Meno mugėje kontaktai su Virginija Budiene, Giteniu Umbrasu. 

 

Liepos 6. Laiškas Algiui Višniūnui. Ar verta dalyvauti ŠMC konkurse? 

 

http://lrkm.lrv.lt/lt/skelbimai/kvietimas-dalyvauti-kurybinese-dirbtuvese-kovotoju-uz-lietuvos-laisve-atminimo-iamzinimo-memorialo-luikiskiu-aiksteje-vilniuje-idejoms-pletoti
http://lrkm.lrv.lt/lt/skelbimai/kvietimas-dalyvauti-kurybinese-dirbtuvese-kovotoju-uz-lietuvos-laisve-atminimo-iamzinimo-memorialo-luikiskiu-aiksteje-vilniuje-idejoms-pletoti
http://lrkm.lrv.lt/lt/skelbimai/kvietimas-dalyvauti-kurybinese-dirbtuvese-kovotoju-uz-lietuvos-laisve-atminimo-iamzinimo-memorialo-luikiskiu-aiksteje-vilniuje-idejoms-pletoti


Liepos 7. Laiškas mr. Antanui Burokui. 

 

Liepos 13. Laiškas Audriui Karaliui. Ar verta dalyvauti ŠMC konkurse? 

 

Liepos 13. Savaitę prieš paskelbiant KM ir ŠMC konkursą Gintautės Žemaitytės buvau 

iškviestas į Kultūros ministeriją, kad išsakyčiau savo nuomonę. Susitikime dalyvavo 

Gintautė Žemaitytė, Viktoras Bachmetjevas ir Janina Krušinskaitė. Tai nebuvo 

pasikeitimas nuomonėmis. BUVAU APKLAUSTAS. 

 

Liepos 18. Arvydas ir jo kolegos. ŠMC konkursui  MEMORIALO  IDĖJOS  

APRAŠYMAS. 

 

Liepos 20. KM ir ŠMC KONKURSO skelbimas. 

 

Liepos 23. Mano komentaras apie ŠMC konkursą. 

 

Liepos 31. Lietuvos žinios. Liudvikas Narcizas Rasimas, „LUKIŠKIŲ AIKŠTĖ IR 

LIETUVA“. 

 

Rugpjūčio 2. Mano straipsnis „VYČIO PASTATYMO KONKURSAS Nr.....“ 

Įspūdžiai  vasario pirmąją apsilankius konkursinių projektų pristatymo ekspozicijoje. 

 

Rugpjūčio 3. Artūras Vaškevičius, laiškas man feisbuke.  

 

Rugpjūčio 13. Respublikos žurnalistė. Jūratė Kielė „Paminklus mokame griauti, bet ne 

statyti“ 

 

Rugpjūčio 14. L. Rytas, Bronius Puzinavičius, „TUŠTYBIŲ MUGĖ“, kai pamatė 

Lukiškių aikštės ŠMC viziją, supyko ne juokais“. 

 

Rugpjūčio 20. Tiesos.lt. redakcija. Įžvalgos, diskusija. „KOKS VALSTYBĖS 

SIMBOLIS STOVĖS LUKIŠKIŲ AIKŠTĖJE?“ (Kviečiame susipažinti su Arvydo 

Každailio idėjų eskizais.) 

. 

Rugpjūčio 27. Mano straipsnis „BELAUKIANT GODO, arba, pažymint naujas 

teritorijas.“ 

 

Spalio 6. Ričardui Krištapavičiui mano straipsnis „LUKIŠKIŲ AIKŠTĖJE 

RUDENINIAI RŪKAI“. 

 

Spalio 5. DELFI/žinios/dienos naujienos/ Mano straipsnis „LUKIŠKIŲ AIKŠTĖJE 

RUDENINIAI RŪKAI“ 

 

Spalio 12. LRVkanceliarija. Atsakymas į mano kreipimas dėl KM ir ŠMC konkurso. 

Siūlo kreiptis į pilietis.lt.  

 

Spalio 13. DAILĖ Nr. 33. Paulina Pukytė. DĖDĖS IR DĖŽĖS. Apmąstant Vilniaus 

Lukiškių aikštės paminklo dirbtuvių rezultatus. 



 

Spalio 14. Vytautas Radžvilas. Nietzsche, „Vytis ir šiandienžmogio buvimo 

beprasmybė.“ 

 

Spalio 17. Mano komentaras „Dar kartą apie Lukiškių aikštės pertvarkymo į  

PAGRINDINĘ IR REPREZENTACINĘ VALSTYBĖS AIKŠTĘ”. 

 

Spalio 18. Laiškas. “Mano drauge, Mikai.” 

 

Spalio 24. “  Sprendinius derinant”, Įgalioti Suvažiavimo pirmininkai: Dim. mjr. 

Vytautas Balsys Dim. vyr. ltn. Zigmas Tamakauskas 

 

Spalio 27. Kultūros tribūna Nr.35, Vytautas Narbutas, “Dar apie Lukiškių memorialą.” 

 

Lapkričio 4. Argumentai, Mano straipsnis „ PASKELBUS ŠMC KONKURSĄ. 

Išsiaiškinkime ką darome Lukiškių aikštėje.“ 

 

Lapkričio 16. DELFI, „Sprendimus derinant.“ Lukiškių aikštei jau prašoma per 3 – 8 

milijonus eurų. Projektas bus artimas G. Čaikausko vizijai. 

 

Lapkričio 28. Vilniaus forumas, Istorijos politika, Įžvalgos, Liudvikas Narcizas Rasimas. 

„Kam atiteko Lukiškių aikštė“ 

 

Lapkričio 30. Vilniaus forumas, Istorijos politika, Įžvalgos, „Neteisėtas ir neskaidrus 

Lukiškių aikštės konkursas turi būti anuliuotas“ 

 

 

Lapkričio 30. Pozicija. Org, Istorijos politika, Įžvalgos, Politika, Alfonsas Vaišvila.  

“Ką norima pasakyti „Bunkerio“ simboliu?” 
 

  

Gruodžio 1. POZICIJA, Bronius Puzinavičius, “Apie Lukiškių bunkerio apologetiką, 

Vilniaus mero viražus ir Seimo neįgalumą”, Indrės Makaraitytės vedamoje TV laidoje. 

 

Gruodžio 1. LRYTAS.LT, Lietuvos diena, aktualijos, Vytis, Rasuolė Bauraitė („Lietuvos 

ryto“ televizija) Arvydas Anušauskas “LIETUVIŲ BAIMĖ”. Aistras dėl Lukiškių aikštės 

įvertinęs A. Anušauskas dūrė į lietuvių baimę. ANUŠAUSKAS siūlo padaryti pauzę. 

 
Gruodžio 2. LRYTAS Vytautas Bruveris. „Lukiškių aikštės krizė jau įgavo violetinę 

spalvą“ 

 

Gruodžio 3. www.alkas.lt, V. Jasukaitytė, „Kas ir kodėl kovoja prieš Vytį Vilniaus 

Likiškių aikštėje? (72) 

 

Gruodžio 3. Vilniaus forumas deklaruoja: „Neteisėtas Lukiškių aikštės konkursas turi 

būti anuliuotas. 

 

Gruodžio 5. Kitos Lietuvos žinios, „Bunkerio konkursą naikinti prašoma vis garsiau“. 

 



Gruodžio 6. 15MIN, Paulius Gritėnas, AKTUALU > LIETUVA (Imbrasas, Kubilius, 

Adamkus) 

 

!!!Gruodžio 6. LRT MATJOŠAITIS: myliu Kauną, bet myliu ir Lietuvą, ”kitą met 

liepos 6 Vytis stovėsKaune“  (Edmundas Jakilaitis, LRT laida „Dėmesio centre“) 

 

Gruodžio 7. ELTA, Jadvyga Bieliavska, „41 Seimo narys teikia Lukiškių aikštės įstatymo 

projektą.“ (Seimo nariai Audronius Ažubalis, Arūnas Gumuliauskas ir Laurynas 

Kasčiūnas.) 

 

Gruodžio 7. www.DELFI.lt, Dalia Plikūnė,  

Cirkas Vilniaus taryboje: Kaunui siūlo pinigų Vyčiui statyti  

(Žilvinas Šilgalis siūlo kitų metų sostinės biudžete numatyti 50 tūkstančių eurų paramą 

Vyčio skulptūros statyboms Kaune.) 

 

Gruodžio 7. Premjeras Saulius Skvernelis nepritaria, kad Vyčio skulptūros pastatymas 

Lukiškių aikštėje, Vilniuje, būtų numatytas įstatyme. Premjeras: įstatymai neturi 

reguliuoti, kokį paminklą statyti  

 

 

Gruodžio 8. DELFI, Dalia Plikūnė Politikos aktualijų žurnalistė, Iniciatyvą įpareigoti 

įstatymu Lukiškių aikštėje pastatyti Vytį palaikė 41 parlamentaras. 

 

Gruodžio 9. Vytautas Radžvilas, www.alkas.lt, Vytis, ŠMC ir amžinai šuolaikiška vergo 

sąmonė. 

 

Gruodžio 10. www.respublika.lt 

F. Kauzonas. Kam įsireikė išvyti Vytį? (Detektyvas su moteriškais nukrypimais) (11) 

(Oi oi, Vytis iš Vilniaus į Kauną išjojo! Na, ir kas… Dangus sugriuvo?) 

 

Gruodžio 11. Kitos LIETUVOS ŽINIOS, Audrys Karalius, “Uždusinsime valstybę 

meilės glėby” Jūratė KIELĖ, „Respublikos“ žurnalistė. 

 

Gruodžio 11. 15MIN, aktualu, tribūna, Krescencijus Stoškus: “LUKIŠKIŲ AIKŠTĖS 

PAMINKLO EGZAMINAS LIETUVAI” 

 

Gruodžio 12. Matjošaitis. 

 

Gruodžio 13. DELFI Žinios, Karolina Pansevič, Remigijus Šimašius, Vilniaus meras, 

Nuomonių ringas politiko akimis. Remigijus Šimašius. LAIKAS GELBĖTI VYTĮ! (ar 

Šimašių?)  

Gruodžio 20. 

Pr. Daliai Grybauskaitei, LRS pirm.Viktorui Pranckiečiui, Seimo frakcijoms,LRV pirm. 

Sauliui Skverneliui Vilniaus merui Remigijui Šimašiui. 

Lietuvos žmogaus teisių koordinavimo centras, Lietuvos žmogaus teisių gynimo 

asociacija Romualdas Povilaitis, Lietuvos žmogaus teisių asociacija Vytautas Budnikas, 

http://www.delfi.lt/
https://www.delfi.lt/apie/autoriai/?id=60226231
https://m.delfi.lt/temos/zilvinas-silgalis
https://m.delfi.lt/temos/saulius-skvernelis
http://www.alkas.lt/
http://alkas.lt/2017/12/10/f-kauzonas-kam-isireike-isvyti-vyti-detektyvas-su-moteriskais-nukrypimais/?comments#comments
https://www.delfi.lt/
https://www.delfi.lt/news/ringas/


Lietuvos Helsinkio grupė Stasys Stungurys, Lietuvos kultūros kongreso taryba 

Krescencijus Stoškus  

PAREIŠKIMAS Dėl grupės asmenų iniciatyvos stabdyti LR Seimo sprendimą, susijusį 

su Lukiškių aikšte. 

 

Gruodžio 14. Stasys Šedbaras, „Lukiškių aikštė, kas supriešino visuomenę?“ 

 

Gruodžio 22. Anoniminis komentaras sielvartaujantiems, kad Vytis išjojo į Kauną. 

 

Gruodžio 26. DAILĖ Nr 33, Kultūros tribūna, Paulina Pukytė „DĖDĖS IR DĖŽĖS“ 

(Apmąstant Vilniaus Lukiškių aikštės paminklo dirbtuvių rezultatus). 

Gruodžio 26 IŠJOJO. 

 

Gruodžio 26. Edita Utarienė, Lietuvos dailinin kų sąjungos pirmininkė. Arvydas 

Každailis, Lietuvos heraldikos komisijos narys, dailininkas 

P. Ramūnui Karbauskiui    „LUKIŠKIŲ AIKŠTĖ - VALSTYBĖS AIKŠTĖ“. 

 

 

2018 

 

Sausio 8. 15min, kultūra, literatūra, Andrius Jakučiūnas: “ROBOTAI BESMEGENIŲ 

RANKOSE”  

 

Sausio 10. BNS, DELFI, Žinios Dienos naujienos,  VPT teismui skųs Vilniaus valdžios 

veiksmus dėl Lukiškių aikštės. VIEŠŲJŲ PIRKIMŲ TARNYBA(VPT) teiks ieškinį 

teismui dėl SAVIVALDYBĖS netinkamai pasirinktų Lukiškių aikštės Vilniuje 

sutvarkymo rangovų. 

 
 

Sausio 11. 15MIN, aktualu, Lietuva, Deividas Jursevičius, LRT RADIJO laida „60 

minučių“,  Alvydas Jokubaitis: “LUKIŠKIŲ AIKŠTĖS ISTORIJA GINČIJA, AR 

VILNIUS YRA SOSTINĖ” 

Sausio 14. DELFI, žinios, dienos naujienos Lietuvoje, ELTA, KONSERVATORIAI 

ragina išgirsti partizanų prašymą ir sutvarkyti Lukiškių aikštę   Reaguojant į partizano ir 

politinio kalinio JONO KADŽIONIO-BĖDOS pasisakymą iškilmingame Sausio 13-osios 

minėjime Seime. 

Sausio 15. Mano kreipimasis. “Kas atsakys už sudarkytą aikštę?” aikštės architektūrinį 

ansamblį formuoti privalo ne valdininkai, rangovai, ar komitetai. O jei jie to ėmėsi tai 

tegul ir atsako. Ir ne 10 procentų. Išsiųsta: Diana Vilytė VPT, Jūratė Mičiulienė Lietuvos 

žinios, Daiva Ulbinaitė  prezident.lt. 

Sausio 16. Mano pokalbis. ELTA, “IŠSIAIŠKINKIME KĄ DAROME LUKIŠKIŲ 

AIKŠTĖJE” 

https://www.delfi.lt/
https://www.delfi.lt/news/daily/


Sausio 18. 15MIN, kultūra, vizualieji menai, manotyrininkė Eglė Mikalajūnė. “AR 

KOVOTOJAMS UŽ LAISVĘ VĖL TEKS TRAUKTIS Į BUNKERIUS?” 

Vasario 7. PRO PATRIA, A. Gelžinis, “Lietuvos valstybės atkūrimas: ar jau finišo 

tiesioji?” 

 

Balandžio 16. PRO PATRIA, A. Gelžinis “Lukiškių aikštė: išmoktos ir neišmoktos  

pamokos” 

 

Vasario 7. PRO PATRIA, A. Gelžinis “Ar jau finišo tiesioji?” 

 

Vasario 27.   “Vilniaus 800, Lukiškių aikštė” LR Prezidentei, LR Seimo pirmininkui, 

LR Ministrui Pirmininkui. Vilniaus miesto Merui 

                                                          

Balandžio 18. Mano kreipimasis artėjant Vilniaus 700 mečiui  “APIE 

SUSIKLOSČIUSIĄ SITUACIJĄ” LR Prezidentei,  LRSeimo Pirmininkui, LRMinistrui 

Pirmininkui, Vilniaus miesto Merui Dėl artėjančio Vilniaus miesto 700 metų jubiliejaus ir 

įstrigusio Lukiškių aikštės sutvarkymo. 

 

 

Spalio 19. DELFI 

 “Lupus vulgaris “ 

 

Rugpjūčio 10. TREMTINYS, “Dėl paminklo laisvės kovoms įamžinti Lukiškių aikštėje” 

 

Spalio 24. Įgalioti Suvažiavimo pirmininkai: Dim. mjr. Vytautas Balsys Dim. vyr. ltn. 

Zigmas Tamakauskas 

 

Lapkričio 2. DELFI. Lt, Kamilė Šeraitė,  

“Apmaudu, tačiau šiandien akivaizdžiausias tokio požiūrio įsitvirtinimo pavyzdys yra 

Vilnius, kuriame be didesnių kliūčių iškilo paminklai Johnui Lennonui ar Frankui Zappai, 

bet ne Lietuvos tėvui-kūrėjui Jonui Basanavičiui ar Antanui Smetonai. Sostinė, kurios 

valdžia net jubiliejiniais metais atsisakė visus valstybės istorinius laikotarpius 

apjungiančio simbolio reprezentacinėje valstybinėje Lukiškių aikštėje ir vietoj jo paliko 

tuščią erdvę.” 

 

Lapkričio 12. 15MIN AKTUALU TRIBŪNA, Liucijus Dringelis: ”ATSKIRA 

NUOIMONĖ APIE LUKIŠKIŲ AIKŠTĖS SUPLANAVIMĄ IR TVARKYMĄ” 

 

2019 

 

Sausio 6. Gerbiamas, Vytautai. Dar kartą dėkoju už galimybę publikuoti Pro Patria 

svetainėje savo straipsnius. 

 

Sausio 14. ELTA Konservatoriai ragina išgirsti Jono Kadžionio-Bėdos pasisakymą dėl 

LA 

 

Sausio 16. Naujas Kultūros ministras Mindaugas KVIETKAUSKAS: pagrindinė Vilniaus 

Katedros aikštė.  (TS-LKD) frakcijos nariai Audronius Ažubalis ir Laurynas Kasčiūnas 



paragino valdančiuosius nedelsti ir nacionaliniu teisės aktu įtvirtinti pagrindinės valstybės 

reprezentacinės Lukiškių aikštės statusą ir turinį. 

 

Sausio 23. DELFI, Pjūvis Politiko akimis, ŽiniosNuomonių ringas, Nuomonės 

Krescencijus Stoškus. ”ĮVYKIAI ANT SVARSTYKLŲ”.  

 

Kovo 11.  Mano straipsnelis. “LUKIŠKIŲ AIKŠTĖ   2019 KOVO 11”  Su visų mūsų 

švente!   Šventinis sveikinimas ir apie principus. 
 

Balandžio 24. Mano straipsnis, Prof.Algiui Vyšniūnui “IR VĖL APIE LUKIŠKIŲ 

AIKŠTĘ“ 

 

Balandžio 25. Gvęs audienciją susitikau su Kultūros ministru Mindaugu Kvietkausku. 

Susitikime dalyvavo viceministrė Gabija Čepulionytė. Susitikimą įvardinčiau kaip 

POKALBĮ išsiaiškinant Lukiškių aikštės pertvarkos į Pagrindinę Valstybės aikštę 

principus ir teiginius. Jis iš esmės skyrėsi nuo APKLAUSOS ministerijoje 2017 liepos 13 

dieną, kuriai vadovavo tuometinė viceministrė Gintautė Žemaitytė. Pokalbyje ministras 

pabrėžė, kad ministerija šiuo metu negali imtis šio klausimo, kadangi turi teisminį ieškinį 

dėl buvusios ministrės ir ŠMC konkurso Lukiškių aikštei. Jei bus grįžta prie idėjos 

formavimo būsiu įtrauktas į komisiją. 

 

 

Liepos 28. GERAI JAUSTIS NORIME VISI 

(Komentaras pasiklausius menotyrininko Vido Poškaus pokalbio per Lietuvos radiją. 

Išsiųstas keletu adresų) 

 

Rugsėjo 21 – 30? Lietuvos radijas, Diskusija. Audrius Ažubalis, Rasa Antanavičiūtė. 

Menotyrininkės Rasos Antanavičiūtės debiliški argumentai ginant bunkerį. 

 

 

Rugsėjo 22 mano str. Pozicija, Pro Patria, Sarmatai   VALSTYBĖS AIKŠTĖ, AR 

KLOUNADA Lukiškės 

 
Spalio 05 LRYTAS.LT Vilniečiai Labašausko maketu nesusižavėjo. 

 
Spalio 05 

RYTAS.LT LIETUVOS DIENA AKTUALIJOS ATMINTIS Vytautas Bruveris. Kas 

bendra tarp Š. Jasikevičiaus, J. Noreikos – Generolo Vėtros ir Lukiškių aikštės? (9) 

Vytautas Bruveris 2019-10-05  

 
2019-10-02 

Vytautas Radžvilas. Lukiškių aikštėje – paneuropinio konflikto aidas 

 

2019 10 02 

Pro Patria Paulius Stonis. Okupantai „kalnelio“ negriautų 
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